
  

 

   

     

      

  

  בשעה טובה דיווח מצוות עושי� צל שותלי� עצי� 
 .עצי� בקבו� �30בשעה טובה נפגשנו ע� המזכירי� וקיבלנו אישור לשלב ראשו� של שתילת כ 
אנשי� שהשמש הקופחת , התחלנו להיפגש לפני כמה חודשי�. והשעה אכ� טובה ומשמחת אותנו 

דיוני� , אחרי חודשי� של פגישות. ת משהו בעניי�עיצבנה אות� וחשבו שאולי אפשר לעשו
אנו . החששות התבדו וקיבלנו ברכת דר� ותמיכת המזכירי�, ויכוחי� וחששות  שזה לא יל� 
, נכנסו לענייני� אביב כהנא ורמי לפידות , בעצת המזכירי�. מודי� על הפירגו� והרוח הטובה

. את מלוא התמיכה ושיתו! פעולה מלאאנו מקבלי� מה� . שה� הצוות האחראי על הנוי בישוב
. אביב פועל לשתילת העצי� על ידי צוות הנוי של הקיבו� ונמצא בקשר ע� קבל� הנוי של הישוב

 . נזמי� את העצי�  ונצא לדר�, כשתהיה לנו תשובה מספקת על עלות השתילה
ומקו� שתילת� נעשה   תהלי� בחירת העצי� 

העלנו ושמענו רעיונות . בהרבה מחשבה
השארנו את , והעדפות ובסופו של דבר
על מקו� העצי� . הבחירה לאנשי מקצוע

החלטנו אחרי בדיקה ע� אנשי התכנו� 
 .בקיבו�

כשהמבחר  ,לא קל לבחור איזה ע� לשתול 
וההיצע הוא כל כ� גדול וכשאנשי� שוני� 

. רוצי� עצי� שוני� וכשלא תמיד יש הסכמה 
 לתהלי� הבחירה קדמו כמה סיורי� במשתלה

כדי להתרש� מהעצי�  ,גדולה ובעיר אשדוד
  .הגדלי� באזורנו

 ,החלטנו שנבחר עצי� שנותני� הרבה צל
כאלה שאחרי , רב גבוהלחזקי� ושגדלי� 

כמה שני� ראשונות של טיפול לא יבקשו 
כאלה שאינ� רגישי� . הרבה מי� וטיפול

חליטי� האחרוני� המ. לקור ושאינ� שבירי�
  ).י ומוטירמ(ה� שני הגנני� שבצוות 

לאור� הכביש ' מילה סורית'נשתול : בתכנו�
מול (של בית הלבוש עד לירידה לכיוו� הרפת 

הוא ע� בר מקומי ' המילה' ).המקלט
ממשפחת הזיתיי� והוא ע� נשיר אמיתי 
ע� . במוב� זה שבחור! הוא בנשירה מוחלטת 

  .גדול ולא מפונק
לאור� חלק מהדשאי� , באזור חדר האוכל

שנקרא ג� בש� ' מיש בונגה'ול הגדולי� נשת
מוצאו , זהו ע� יפהפה.  מייש גשר הזיו

צורת גידולו מעוגלת וגבוהה ונוסי! , מאסיה
קצת צבע וריח נעי� להפליא על ידי שתילת 

י� בגודל� יבינונעצי�  �בוהיניות מגוונות
  .חלבסופרחיה� מזכירי� את פרח ה

הע� משיר  �� מותני נשירהעציבוהיניות ה� ה
  . ליו כשקר מאודאת ע

  .אולי א! חורשה קטנה ונעימה. אנו רוצי� להמשי� בשתילת עצי� בעוד מקומות הזקוקי� לצל
  .נשמח ואפילו נבקש לקבל תגובות כדי שנדע שיש אתנו עוד אנשי� חפצי צל

  
  צביה, יהודית,חלי , מוטי דה�, אס! אוז�: צוות עושי� צל
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 )ה'בוג(בנימין יוגב / ו בשבט "מה זה ט
ומקד� היה זה חג  הא� מאז? ומה טיבו, �"שלא נזכר בתנ, מניי� צמח החג הזה? ו בשבט'מאי ט
  ?כפי שהוא מצטייר בעיני רבי�, נטיעות

בסדר מועד נפתחת  אש השנהמסכת ר. ובכלל לא כיו� חג, ו בשבט בתקופת המשנה'ראשיתו של ט
  באחד בניס� ראש השנה: ארבעה ראשי שני� ה�: "כ�

ראש השנה לשני�  באחד בתשרי; באחד באלול ראש השנה למעשר בהמה; למלכי� ולרגלי�
בית הלל , כדברי בית שמאי, השנה לאיל� באחד בשבט ראש; לשמיטי� וליובלות לנטיעה ולירקות

  ". בחמישה עשר בו �אומרי� 
את משמעות  י מסביר"רש. ולא יו� חג, לצור� קביעת כללי מעשר וערלה, אפוא מועד טכני זהו

ועלה , שהוא זמ� רביעה, הגשמי� שכבר עבר רוב ימות: "המועד על פי מחזור החיי� של הע�
  ".השר! באילנות ונמצאו הפירות חונטי� מעתה

, זה כבר בימי המשנה י� כי היהיש מי שמשער. בעניי� זה חלוקות הדעות? ו בשבט לחג'מתי הפ� ט
מי שנת� לכ� דחיפה היו המקובלי� של  ברור כי. ואחרי� מאחרי� זאת עד למאה השש עשרה

שכלל שתיית יי� לב� ואדו� ואכילת פירות האר� תו� , סדר שנהגו לערו� ביו� זה כעי�, צפת
  . כוונות תפילה וכיוו�

זכר לפירות , אכילת הפירות מנהג. 1763 שיצא לאור בשנת" חמדת ימי�"תיאור הסדר בא בספר 
ומי יודע איזה חלק היה לכ� בשמירת , קהילות הגולה התפשט בכל, אר� ישראל ולקשר אל האר�

  .הקשר אל האר�
  

הצור� במציאת תוכ�  ע� חידוש ההתיישבות היהודית בשנות השמוני� של המאה שעברה עלה
המורה והסופר זאב יעב� בראש תלמידיו  יצא 1890 �� "ו בשבט בשנת תר'בט. חדש ליו� הזה

, חג נטיעת האילנות �ו בשבט 'וקבע בכ� אופי חדש לט, חגיגית יעקב לנטיעה�מבית הספר בזכרו�
ו 'רשמי על ט הכריזה הסתדרות המורי� והגננות באורח 1908בשנת . ראש השנה לאיל� ולא סת�

וכ� אנחנו מכירי� את , ד הזההמוע מאוחר יותר אימצה הקר� הקיימת את. בשבט כחג הנטיעות
והרוב המכריע של ילדי בית הספר , הנטיעה מרוחקי� ג� כאשר מקומות, ו בשבט כיו� נטיעה'ט

  .להגיע לנטיעה איננו יכול כלל
  

מועצת המורי� למע�  את הקר� הקיימת ואת, במבט לאחור אנחנו יכולי� להאשי� את עצמנו
בואו ונחפש . אלא חג הנטיעות, ככתוב בשיר, ילנותלא ו בשבט לא נהיה חג'הקר� הקיימת בכ� שט

  ועל המחויבות, והשירי� מילה על מה שיקרה לשתיל אחרי שנטענו אותו בכל הפירסומי�
נוצר זלזול כזה בטקסי  אי� זה מקרה כי בפולקלור. שלנו לע� לאחר שעזבנו את אתר הנטיעות

  .חדשאלא טקס נטיעה , יער כאשר לעתי� לא בא בעקבות�, הנטיעה
  

הפוטנציאליי� מ�  ע� גידול מספר הילדי� וע� התרחקות שטחי הנטיעה, במש� השני�
הציעה אותו החברה . תוכ� חדש לחג ונתבקש, איבדה נטיעת העצי� את משמעותה, היישובי�

ו 'ט: איש קיבו� מעברות, אברה� בומי תור� �מפעיליה הראשוני�  ביזמתו של אחד, להגנת הטבע
החור! הקר  שכבר אבותינו ראו בו ראשית מעבר מ�, יו� זה. חג הטבע �וכל השבוע  בשבט

פריחת , לבלוב העצי�, פריחה רבתי מתבטא בטבע כראשית של, לראשית של צמיחה מחודשת
, היציאה אל הטבע. לקינו� ולרביית ולשלל תופעות אחרות התעוררות של מיני ציפורי�, השקד

חביב של אכילת  אי� זה מבטל כמוב� נוהג. חדש לחג הפכו להיות תוכ�, המתרחש בו פגישה ע�
, שווה לכל נפש, פותח פתח להתייחסות חדשה אבל הוא, וג� לא את משמעותה של הנטיעה, פירות

  .אל טבע האר�
  

ע� , הבר של האר� משמעות נוספת קיבל החג הזה ע� ההתגייסות ההמונית להצלת פרחי
ע� הקמת רשות . לקטו! ולא לעקור אות� לא, י�השתרשות הכלל שלא לפגוע בפרחי הבר הנדיר

הרשות והחברה להגנת הטבע במבצע גדול של הסברה ואכיפה  יצאו, 1965בשנת , שמורות הטבע
המבצע הזה  ההצלחה של. שכבר סיכנה את קיומ� של כמה מיני צמחי�, את הקטיפה למנוע

וחייבי� , נה של ההצלחה הזוזרי דפ מה שידוע פחות הוא כי אי אפשר לנוח על. ידועה כבר לכל
, ואי� פלא כי השנה, תמיד נוספי� ילדי� ועולי� ומי ששכחו. עונה לחזור ולשנ� את הדברי� בכל

  .שוב הופ� המסע לשמירת פרחי הבר לנושא מרכזי, שמירת הטבע בשבוע
  
  
  

        לאביטל פטיש ברוך השב הביתה ואיחולי החלמה שלמהלאביטל פטיש ברוך השב הביתה ואיחולי החלמה שלמהלאביטל פטיש ברוך השב הביתה ואיחולי החלמה שלמהלאביטל פטיש ברוך השב הביתה ואיחולי החלמה שלמה
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    2016תקציב קהילה  

בהתא� . בה עמדנו במסגרת התקציב,  2015 �סקרנו את תוצאות פעילותנו ב
. / 1 50 �יועלה ב –מס התק� למשפחה: 2016התגבשה  ההצעה לתקציב  ,לנתוני�

מס . מופחתי� בהתא�  –מיסי היחידי�   ./1 100 � מס הקהילה למשפחה יופחת ב
  .מדרגות המס משתנות ומופחתות באחוזי� �איזו�

  .יובא לאישור שיחת קיבו�
  

לאות� חברי� וותיקי� , 1  3000: בס�" דמי הסיעוד"הוצגה ההצעה להשוות את 
  .שלא נכללו ברשימה

  
  .תוכנית השקעות הקהילה תגובש בשבועות הקרובי� ותובא לידיעת הציבור

  
הוחלט על בדיקת הנושאי�  – בדיקת סבסוד הקהילה והתאמה לצרכי� ולשימוש

  . קר� לימודי� לילדי� ועדכונ� לפי הצור�ו בריאות, חינו�, רכב, מכבסה: הבאי�
  

  "בית הדר" –המעבר לבית המוסדות החדש 
ואיוש המשרדי� , דווח על תחילת ההערכות ואיוש המשרדי� בבית החדש

  .במקלחת במועדו� ו, המתפני�
  

  רייטר צביה ,ליבניהתקיימה פגישה ע� נציגי הצוות  יהודית ה �" צל וע "צוות 
בשטחי� הציבוריי� , הוצגה יוזמת הצוות לנטיעת עצי� גדולי�.לפידות  ורמי

התקציב  .  הביצוע ייעשה בתיאו� ע� נציגי האגודה וצוות הגינו� היישובי .בקיבו�
  .יבוא מתקציב הגינו� היישובי

  
   לקיבו  כפר מנח� –בית מורשת ותרבות  –הסילו  

המזכירות תומכת ומעודדת . למטרה זו, הוצגה פניית חברי� רבי� לייעד את הסילו
בבחירת צוות היגוי ואיגו� המשאבי� , יוזמה זו ומתנה את קידו� הפרויקט

  . הכספיי�  הנדרשי�
  .יובא לשיחת קיבו�

  
וקיבלו ,וזמות ורעיונות שהועלו במזכירות פרויקט זה מצטר! לי – המזכירות יוזמות

  ,"רביעיות"משחק ה ,שילוט אתרי� היסטוריי�: המיזמי� ה�. את ברכת הדר�
לבית מורשת �הסילו, "צל וע�"מבצע , ניקוי המצבות וחידוש הכיתוב� בית העלמי�

  ...שחזור ושיקו� ועוד –" האמפי", ותרבות
  

  קריית מלאכי  "פזגז" על ידיהחלוקה מתבצעת   חלוקת גז לחברי� 
  .שלמלה ברוידא,פעמי � חד, הזמני,איש הקשר .   08�8581077 פו�טל
  

  .יובא כנדרש לשיחת קיבו� ולקלפי –איוש תפקידי� בקיבו  
  .הארכת הקדנציה השנייה בשנתיי�  –תמיר סלע  –ר הנהלה עסקית "יו* 
גמר קדנציה ראשונה ובקשה לקדנציה   �רפאלובי� צקי  –מנהל משאבי אנוש * 

  .שנייה 
  . מחפשי� מועמד מתאי�, סיי� , איתי הראל –חבר מזכירות צעיר * 
   
  
  
  



  . בהשתתפות צוות הקליטה –לחברות  משפחות /קליטת בני�
  :הבאי�נדונו הנושאי� 

אשר פנו להתקבל לחברות וה� גרי� בדירות קהילה , משפחות/מעמד הבני� .1
 .המיועדות לשיו�

שפנו , משפחות/לבני�, המיועדות לשיו�,הקצאת דירות קהילה לא מאוישות .2
 .להתקבל לחברות

אשר פנו להתקבל לחברות ואי� , משפחות/סימו� מגרשי� לא מבוני� לבני� .3
 . היתרי בנייה

מת� אפשרות להעברת זכויות שיו� של יורשי� לצאצא או ב� קיבו� בתקופת  .4
 .הביניי�

  
   :מזכיר האגודה מתו� דיווח של זאב

 :הילדי� בגבעת בטיחות

 הרכבי� כניסת את יגביל כנראה בסופו אשר ,בנושא הטיפול לקד� ממשיכי�

  .זרוע מחסומי הצבת ידי על מסוימות בשעות הילדי� אזור למרחב

 חל ,הדרוש הממו� לגיוס למועצה ופנינו לבצוע מחיר הצעות לנו שיש למרות

  .תנועה יוע� של להנחיות בהתא� התכנית תא לבצע מנת על מסוי� עיכוב כרגע

 .זה חודש סו! עד הכל את שנסיי� )עלי שמופעל הלח� ג� כמו(  תקוותי
  
  שלומי שקד:  רש�   
  

  עסקי� 2016תוכנית 

  .2016לידיעת החברי� מספר דגשי� בתוכנית העסקי� של 

בגלל מחיר מטרה מאוד נמו� ומחירי בשר , שתהיה שנה לא קלה, כנראה – רפת
  .נמוכי�

  
מהל� שיהפו� את הגידול לרווחי , מתוכננת השקעה בהתקנת אוורור אור� – לול
  .יותר

  
כ� שכל , "פנדנגו"של " בעור!"שוכר נוס! נכנס לשטח הפנוי שהיה  �שטחי תעשיה

  .השטחי� מאוישי� ומניבי� וזה כמוב� טוב מאוד
  

  .לפי התחזית של יחיע� אמורה להיות שנה טובה – מפעל מתכת

  

כ צפויה שנה טובה "אזור הקרמיקה התמלא וכ� ג� מקומות אחרי� בסה – רקעותק
  .2015 �יותר מ

  
אבל צפויה להיות שנה , הרבה מאוד תלוי כמוב� במזג האוויר – "קמה � צבר"

  .ממוצעת

  גילעד: רש�



  

  2015 �החלטות שיחת קיבו� ב
  

  . שלומי מכריז על הקבלה לחברות לאחר הקלפי � 25.1.2015
  .מבר� בש� הבני� –אס! אוז�                      
  

      מכספי חל! היטל השבחה " הדר� המחברת"אושרה הצעה לביצוע  � 8.2.2015
  .לביצוע מידי) ח"אש 250(ומכספי פיתוח של הוועד המקומי  ז יואב "מוא                  
  )הלה עסקיתהנ, מזכירות(מוסדות הקיבו� : י"הוטל לביצוע ע                  

  מכספי חל! היטל השבחה " דר� הבריכות"אושרה ההצעה לביצוע                  
  .לביצוע מיידי .יואבז "במוא                  
  )הנהלה עסקית, מזכירות(מוסדות הקיבו� : י"הוטל לביצוע ע                 

  .2015ותוכנית משק  2015אושר תקציב הקהילה                  
  

  . מאשרי� שדרוג התשתיות על פי התוכנית שהוצגה כולל תוכנית מימו� � 27.4.2015
  .ספריה ודר� הברכות �אלומה: ידי של הדרכי�מ ביצוע                     
  .ההצעה התקבלה בהצבעה באסיפה ברוב גדול                    

  
  .קריאה ראשונה של הסדרי חיוב רכב  – 20.5.15

  
   הוחלט להעביר את ההצעה . 1366 �השיחה אישרה את ההצעה למעבר ל � 31.5.15

      בעד  96אושרה ההצעה ברוב של  17.7.2015בקלפי מיו� .קלפי ב  להצבעה                
  .נגד 22 �ו                

  
  .הוצג תקנו� ביטוח סיעודי ואושר בקלפי �14.6.2015

  .ירותנבחרו למזכ –איתי הראל , עלוה מודעי                   

  ,יחיע� יוגב, דני אלבירט, דות� אביר�, בועז קפל�: נבחרה ועדת קליטה                   
  .ולדברגג עמליה                    

  
  .2014אושרה תוכנית חלוקת רווחי� בגי�  � 22.11.15

  עדכו� האסטרטגיה הפיננסית ומדיניות השימושי� ברווחי� בהמש�                  
  .20.12.15 �אושרה ב                 
  .נבחר למזכירות –אברה� טולדו                  

  
  :הוצעו ואושרו בקלפי – 20.12.2015

  .נציג ציבור בדירקטוריו� מפעל המתכת –שלומי גרבר                       
  .אוכמה אביר� ואמנו� זלינגר נציגי ציבור לצוות סיעוד                      

  
  
  
  
  

  



  לטוב ולרע
. הקיבוצניקי� לראות את האר� ויושביה –הטיול שלנו  –אתחיל במה שקרוב ביותר 

ככה אני רוצה שנראה כל –ומרי� , חנה, מאיר –ש למארגני� ותוספת חשובה "צל
, לאפשר לכל החפ� ולא יכול לגמרי  לבד , לעשות  למע� בשקט ובצנעה. חיינו

                                                                                                         !     ישר כח. להשתת! באירוע חברתי
  .                                                                     שירה שמחה ושתייה –מסיבת יו� ההולדת 

.                                                                בוגרצעיר ומ –ע� סוליסטי� וקהל מזמר , שירה מדהימה 
  .                                                                                                  שתייה כיד המל�

                                                .                                      זאת הייתה המטרה ואכ� הצלחת� –שמחה 
!!                                                       המפיקי� המתנדבי� וכולנו מזל טוב, הנגני�, ועדת התרבות

צרי� להמשי� להחזיר את התרבות –כפי שאמרו לי צעירי� רבי� , עכשיו
  .למחוזותינו

                                                                                                                 �זה פחות שמח אבל חיוני  *
אני מרימה לכלו� בכל  –) וג� לפני כ�(אבל מאז שחזרתי מטיול ביפ� , תצחקו אלי

                                        .           הכל ומחפשת פח מתאי� לזרוק –קופסאות , פלסטיקי�, ניירות:מקו�
כשמשחקי� . שימו לב זה חלק מאוד חשוב בחינו�, הורי� וג� מדריכי� –אז ככה 

אבל בסו! יש לאסו! כל , צהלת ילדי� היא טובה לנפש ולעי� –על הדשא זה נהדר 
                                                                         ).                                                   כולל בגדי�(דבר שנזרק 

                                .תרבותית ואוהבת , שנהנה מהיותנו חברה בונה  �אשמח שנמשי� בדרכנו החדשה 

                                      !                                                                         שנה טובה
 תלמה

  
  

  .מ גש�"מ 46.7בדצמבר ירדו 
  
  

:                                                                                               נבחרו 24�25.12.2015 �בקלפי ב
� מפעל המתכת שלומי גרבר כנציג ציבור בדירקטוריו, אברה� טולדו כחבר מזכירות

  .ואוכמה אביר� ואמנו� זלינגר כנציגי ציבור בצוות הסיעוד
  

  יש חיי� בבית הקברות
  .לאחרונה החלו בניקוי וצביעת הקברי�

  .נא לפנות ליזהר זלינגר, או טענה, בקשה, בכל שאלה
  
  

  מסיפורי המקום

 .ל"חנן ז 

  .על חנן שטרסבורגר והשדרה על שמו

.                          מבלי שהכירו זה את זה בכלל ,צפרירוך נחבר בין חנן יא. חנן שטרסבורגר          

). לשעבר שטרסבורגר אף הוא(ל "ז ה אבא של ינאי ואסנת הוא אפילו הייה אח של ברוך סבירחנן הי

 למרות שאוסנת . אני איני זוכר אותו אלא במעומעם. אל מותו ודו מספואיניק צעיר התהפך עם טרקטורבע



אבא שלי עבד יחד אתו  .א שהייה לי כבר מספיק שנים להכירו"ז ,ירה ממני בכמה שנים והיא הבת שלוצע

 יבוץ איש לא הכיר זקנים כולם היו צעירים לא הייה אף זקן בק, הקיבוץ הייה אז קטן והומוגני. במספוא

ה ברור ומוגניים הילאנשים הה. נים כטעותזה התברר במשך הש. גם אף אחד לא האמין שיהיו פעם זקניםו

 ו בשבט"ובט, ול שדרת עצים על שמוהוחלט לשת. תהייה לו הנצחה הולמת ,שאם אחד כמותם נהרג ,מייד

היא נטעה סביב חלקת המספוא המזרחית  ."שדרת חנן" - שמו לעשאחרי האסון נטעו שדרת אקליפטוסים 

ת והוחזקה שנים יתה מושקהחלקה היי .שם במשך שנים הפרות הובאו לאכול אספסת ותלתן ,לקיבוץ

 12 -מכל השדרה נשארו שם כיום כ , החלקה היא כיום בין הרפת לבין המחצבה. כענף צד של המספוא

ניתן אף לצפות בה . המחצבה ענף מכניס אך מכוער. חלקם הוסיפו להעלם עקב עבודת המחצבה .עצים

פה גלשתי תרתי משמע לעניין . א מהחלל"ז. Google-earth-הנראה בבירור מה. כפצע ענק בכדור הארץ

  .שלא מן המניין

  .עץ עם גנים טובים  

  .על צפריר בכלל ועל ברוידא בפרט

ייחודיותם   .צפריר כאמור הוא ברוידא על פי הגדרתו וזה אומר למי שמכיר הם מתנהגים אחרת          

, ברוידאים. ת ההפך מכולםאו אם אין רעיון מקורי אז לפחו ,מקורי אלא באופן. מתנהלים עם הזרם שאינם

ובכן אני וצפריר היינו ביחד הרבה שנים . זה ברוידא על פי ההגדרה צריך לגור בכפר מנחםה כדי להבין מ

יה כבר בידו וכולם הלכו לנטוע ברוב חגיגיות באתר לזכרו של ו בשבט השתיל ה"ביום ט. רים בנפשכחב

כולם שתלו את השתיל בתלם תרתי משמע  .וצפריר ברוידא חזר עם השתיל לכיתה. חנן שטרסבורגר

צפריר . לכו בתלם ולא כמו צפרירוגם ה, במקום נחרש תלם וכולם שתלו בתלם כך גדלו העצים בקו ישר(

 - זהו בית הילדים מעל ברכת השחייה. מאחורי בית הילדים, ומת זאת שתל את העץ מאחורי הכיתהלע

אנחנו . העץ היה מצל עלינו במבנים שבנינו להנאתנובמשך שנים . המבנה האחרון בין שורת בתי הילדים

כיום העץ הוא אחרי . עוד שנים לפני שכתבו אותה. המצאנו למעשה את שיטת הגרוטאות בחינוך

אבל בהיותו עם גנים של ברוידא הוא מתאושש עם יותר ענפים מקודם ומכבד  ,התאוששות אחרי כריתה

כיוון שגם  ,וגם כיום. א גדל גבוהה מחבריו בשדרה בשדהכבר בשנים הראשונות השווינו והו. את שותלו

שטחי הגרוטאות היו קרובים לבית הילדים ובהפסקות היינו קופצים ! בהם ניסרו הוא שוב מראה להם

היינו מתחבאים לפעמים בגשם עשינו שימוש חוזר בחפצים שמרנו על סדר והעיקר אף מבוגר לא . לשם

כי  ,י מבוגר"הכול לפי התיאוריות החדישות שאז טרם הוכוונו ע. קוםהיינו אדונים במ, חדר לגבולותינו

באחת ההזדמנויות שהיינו תחת לאקליפטוס צפריר הסביר לי שאפשר לזכור את חנן גם . עוד לא נכתבו

  .צפריר אותי שכנעת. זה היה תירוץ בדיעבד לנטיעה מחוץ לשדה. מפה

  . איתי ישראל                                                                                             


